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JEGYZŐKÖNYVKészült a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 2023. május 16-án a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében (Budapest X., Szent László tér 29. II. em. 200.) megtartott ülésén.
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polgármesterjegyzőaljegyzőalpolgármesteralpolgármesteralpolgármestera Jegyzői Titkárság vezetőjea Jegyzői Főosztály vezetőjea Jegyzői Főosztály Jogi Osztály részérőla Humánszolgáltatási Főosztály vezetőjea Humánszolgáltatási Főosztály Köznevelési és Civilkapcsolati Osztály részéről
Meghívottak:Fenyvesiné Huller TímeaHázi MelindaMátyusné Szabó BeátaSzigetiné Mezei GabriellaGyőrffy LászlóBacsa Gyula
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Elnök: Megkérek mindenkit, hogy foglalja el helyét. Megkezdenénk a májusi Közművelődési Bizottságunk ülését. Megkérek mindenkit, hogy jelentkezzen be. És szeretettel köszöntőm a Bizottság tagjait, a Hivatal munkatársait, meghívott vendégeinket. Ülésünk nyilvános, zárt ülésre nem kerül sor. A jegyzőkönyvvezető Tibold Zsanett. Megállapítom, hogy 8 jelen, 1 hiányzó
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mellett a Bizottság határozatképes. A napirendi pontokkal kapcsolatosan hozzám nem érkezett sorrendmódosításra, levételre felvételre való, irányuló kérés. Kérdezem Bizottság tagjait, hogy van-e ilyen irányú kérésük? Úgy látom, hogy nincs, akkor a kiküldött meghívó szerint fogadjuk el a napirendi pontjainkat. A szavazást indítom.A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbiak szerint fogadja el napirendjét [57/2023. (V. 
16.)]:1. A Kőbányai Önkormányzat fenntartásában működő Kőbányai Gesztenye Óvoda, a Kőbányai Gyöngyike Óvoda és a Kőbányai Rece-fice Óvoda vezetőjének négyéves beszámolója (241. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester2. A 2023/2024. nevelési év indítása (254. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester3. A Törekvés Táncegyüttes Alapítvány 2023. évi támogatása (208. számú előterjesztés) Előterjesztő: Weeber Tibor alpolgármester4. A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal 2022. évben végzett tevékenységéről szóló beszámoló (251. számú előterjesztés) Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző5. A Kroó György Zeneiskola Szimfonikus Zenekara Kőbánya Kiváló Zenekara elismerésével járó jutalmának A Kőbányai Ifjúság Zenei Neveléséért Alapítvány részére történő átadása (232. számú előterjesztés) Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester6. A Kőbányai Szent László Általános Iskola udvarának és öltözőszekrényeinek felújítása céljából a Tanulóink Jövőjéért Alapítvány részére felhalmozási célú támogatás nyújtása (216. számú előterjesztés)Előterjesztő: Major Petra és Mustó Géza Zoltánönkormányzati képviselők7. Az óvodai és iskolai nyári táborok, valamint erdei iskolák 2023. évi támogatásáról szóló pályázat elbírálása (229. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester8. A helyi nemzetiségi önkormányzatok 2023. évi támogatására kiírt pályázat elbírálása (228. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester9. Tájékoztató a Közművelődési Bizottság lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról (243. számú előterjesztés)Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző
Elnök: Megállapítom, hogy 8 igen egyhangú szavazattal elfogadta a Bizottság a napirendi pontjait, köszönöm.

1. napirendi pont:
A Kőbányai Önkormányzat fenntartásában működő Kőbányai Gesztenye Óvoda, a 
Kőbányai Gyöngyike Óvoda és a Kőbányai Rece-fice Óvoda vezetőjének négyéves 

beszámolója
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester
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Elnök: Első napirendi pontunk a Kőbányai Önkormányzat fenntartásában működő Kőbányai Gesztenye Óvoda, a Kőbányai Gyöngyike Óvoda és a Kőbányai Rece-fice Óvoda vezetőjének négyéves beszámolója. 241. számú előterjesztés, az előterjesztő Radványi Gábor alpolgármester úr. Én szeretettel köszöntőm körünkben az Intézményvezető asszonyokat. Először is akkor úgy kezdenénk, hogy sorrendben, akkor a Gesztenye Óvodával kezdenénk, úgyhogy felkérném akkor Fenyvesiné Huller Tímeát, először is, hogy jöjjön ide körünkbe. Két-három mondatban összefoglalnám, és akkor amennyiben a Bizottságnak van kérdése, akkor azt kérem, hogy tegyék fel, de majd fogom jelezni. Tehát akkor első körben a Kőbányai Gesztenye Óvoda intézményvezető asszonyának a négyéves beszámolója lenne. Összefoglalva, igazából kiemelkedő itt az autizmussal és a sajátos nevelési igényű gyerekeknek az intézményi nevelése, intézményi nevelési körben történik meg. Itt egy 9 fős csoport van, amely az egyik kiemelkedő, úgymond a gyermekek integrációját tekintve az intézménynek a fő prioritása. A személyi, tárgyi feltételek, a környezeti biztosított ehhez az intézményi szolgáltatáshoz, illetve a pedagógiai neveléshez. Magának az óvodának a kiemelt fő projektje a Zöld Óvoda, illetve az egészséges gyermekekért való nevelési program. Szeretném megkérdezni, két dolgot szeretnék feltenni Intézményvezető asszonynak. Egyrészt a beiratkozással kapcsolatosan, hogy hogyan történtek a beiratkozások, maga a következő egy évre rövidtávon milyen fő prioritások vannak, amit még a következő egy esztendőben szeretne megtenni? Illetve, hogyha ki szeretné egészíteni a beszámolót, akkor kérem ezt tegye meg most. Köszönöm szépen.
Fenyvesiné Huller Tímea: (Technikai okból a mondat eleje nem hallható) most köszönöm, és a humánerőforrás alakulását is. A jelenlegi beiratkozás szerint ugye, a népességnyilvántartási adatok szerint ugye, a kerületben a gyermeklétszám csökkenését figyelhetjük meg, viszont ezzel párhuzamosan folyamatosan emelkedik a sajátos nevelési igényű gyermekek száma, illetve a BTMN-es gyermekek száma, ami sokszor azt jelenti, hogy majdnem minden csoportunkban van olyan egyszemélyes felügyeletet igénylő gyermek, akinél nagyon fontos a pedagógiai asszisztensnek, illetve a gyógypedagógusnak jelenléte. Ugye, egyedülállóan a kerületben nálunk két szintéren jelenik meg az integráció. Egyrészt ebben a 9 fős csoportban, ahol csak speciális szükségleteket igénylő gyermekek vannak, illetve a neurotipikusan fejlődő csoportokban pedig minden csoportban integrálunk autizmussal élő gyermekeket. Úgyhogy nagyon-nagyon köszönjük a Képviselő-testületnek, hogy ezt a 9 fős csoportot engedélyezte, merthogy ezek a gyermekek, a mostani vezetői értekezleten betekintést nyerhettek Képviselő urak, hogy ezen a területen hogyan zajlik nálunk az integráció. Ezeknél a gyerekeknél sokszor már az étkezéseknél is egyszemélyes felügyelet kell, meg kell tanítani a gyerekeket rágni, játszani, önállóságra, tehát teljesen másként működnek, mint a normál fejlődésmenetű gyerekek. Tehát maga a szobának a kialakítása is egy autentikus környezetben zajlik vizuális megsegítésekkel, tehát teljesen egyedülálló szakmai képzésekben. Tehát ezek a gyógypedagógus, akik itt vannak, autizmus specifikus szakirányon végezték a gyógypedagógiát, úgyhogy rendkívül nagy segítség a normál csoportokban is ez az integráció. Itt plusz gyógypedagógus státuszban is látják el a feladatokat a gyógypedagógusok.
Elnök: Köszönöm Timi, és akkor röviden, hogy a következő egy esztendőre milyen rövid távú céljaid vannak, mit szeretnél megvalósítani?
Fenyvesiné Huller Tímea: Hát, az elsődleges rövidtávú célunk az ötéves ciklusunkban, ugye, a környezeti nevelés és a fenntarthatóságra nevelés, ugye, egy kiemelt projektünk. És az elkövetkező évben újra szeretnénk megpályázni a Zöld Óvoda címet, ezt öt éve nyertük el. Ennek alapján ez be is épül az egész óvodai nevelésünk projektjébe, és az egész szellemiségét áthatja. És most ebben az évben újra kell pályáznunk a Zöld Óvoda címre, úgyhogy ez az elsődleges projekt, illetve, hogy ugyanezen a magas szakmai színvonalon tudjuk tovább a szakmai integrációt is folytatni.
Elnök: Köszönöm szépen, és egy utolsó kérdésem vagy kettő lenne még, hogy a kollegákkal 
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kapcsolatosan, tehát írod a belső hospitálási részt, pedagógusminősítést, hogy mennyire vagytok pedagógusban úgymond ellátva?
Fenyvesiné Huller Tímea: A humánforrás ellátottságunk ebben a nevelési évben teljeskörű volt, tehát nem volt hiányunk. Viszont ebben az évben két nyugdíjas kollegánk lesz, és a következő nevelési évben még kettő, tehát ez azt jelenti, hogy a kollegáknak a 40%-a nyugdíjba vonul, illetve hát, 30% fölött van az 50 év felettieknek és 10% körül mozog a 30 év alattiaknak a száma. Úgyhogy mondjuk azt gondolom, hogy ez nemcsak a mi óvodákra, hanem az egész kőbányai óvodákra is jellemző, talán - azt gondolom, hogy - 28 pedagógus üres álláshelyünk van jelenleg. De hát ez országos szinten is, és azért eléggé megnehezíti, tehát nagyon-nagyon sok a sajátos nevelési igényű gyermekek száma, tehát hogy egyre több. Úgyhogy ezért törekszünk arra, hogy próbáljuk azt, hogy ahol ezek a gyerekek vannak többségében, ott azért csoportlétszámot úgy alakítsuk, hogy ne legyen megterhelő, mert sokszor egy pedagógus viszi az egész évet végig.
Elnök: Köszönjük szépen, Timi. Nagyon szeretem - amikor olvassa itt az ember a beszámolókat - az idézeteket, és általában azért mindig a belső meggyőződés alapján, önazonosság szempontjából itt a te idézeted is, hogy „Sikerem titka az, hogy hiszek magamban, hiszek másokban, és hiszek abban, amit csinálok.” Ezt írtad le, akkor hiszel magadban, és úgy gondolod, hogy mindent meg tudsz úgy valósítani, de legalábbis a körülményekhez képest, amit szeretnél.
Fenyvesiné Huller Tímea: Hát, a körülményekhez képest nyilván igyekszem megvalósítani, és a legeslegfontosabb számomra a csapat. Tehát nagyon jó csapatban dolgozunk, nem csak óvodai színtéren, de magánéletben is sok ember jóban van egymással. Úgyhogy azt gondolom, hogy hiába szeretnénk mi bármit, hogyha nincs egy olyan csapat mögötted, aki ezt tudja segíteni is nyilván, ennek csak az az alapja, hogy szeretetben és nyilván szakmailag is egyetértésben tudjuk a gyerekeket nevelni.
Elnök: Köszönöm szépen. Kérdezem a Bizottság tagjait, hogy van-e kérdésük a beszámolóval kapcsolatban? Úgy látom, hogy nincs, akkor köszönöm szépen, Timi.
Fenyvesiné Huller Tímea: Köszönöm én is.
Elnök: És akkor a végén egyben fogunk dönteni, és akkor sorrendben szólítanám a Gyöngyike Óvodánál Mátyusné Szabó Beátát.
Mátyusné Szabó Beáta: Ez az első, igen.
Elnök: Igen, tehát itt maga összefoglalva a négyéves munkát. Prioritásként jelezted, hogy a folyamatosan változó, tehát a humánerőforrás tekintetében nehézségekkel küzdesz, illetve az alappillére, a sajátossága az óvodának maga az az esélyegyenlőség biztosítása, a szociális hátrányok csökkentése és a tehetséggondozó munka, tehetségprogram, tehetségszűrés tekintetében. Hogyan látod, hogy az elmúlt négy évben rövid-, közép-, hosszútávon mit tudtál megvalósítani? Két-három mondatban. És a következő egy esztendőre mit szeretnél rövidtávon, illetve a beiratkozással kapcsolatosan hogyan látod a lehetőséget?
Mátyusné Szabó Beáta: Köszönöm szépen. Igen, valóban így van, hogy ezek a mi elsődleges sajátosságaink, prioritásaink. Valóban a hátrányos helyzetű kisgyermekek miatt az esélyegyenlőségre nagyon-nagy hangsúlyt fektettünk, és köszönjük is a Fenntartó és a Képviselő-testület segítségét és támogatását, mert folyamatosan ezt érezzük is. Úgyhogy nagyon sok programot tudunk nyújtani ezeknek a kisgyermekeknek, rengeteg különfejlesztést, amivel tudjuk őket támogatni, megsegíteni. Nekünk is, mint ahogy Timi is elmondta, a következő évekre az elsődleges az mindenképpen a személyi feltételek fenntartása. Én már úgy vettem át az óvodát eleve, hogy ugye, 4 óvodapedagógus, 3-4 óvodapedagógus hiányzott, ugye, négycsoportos óvoda vagyunk. Azért ez a fele óvodapedagógusi állományt jelenti, és ez a 
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következő évre is így lesz valószínűsíthetőleg. Nyilván hirdetjük az állásokat, várjuk, hogy jöjjenek az óvodapedagógusok, de nem igazán jelentkeznek erre a státuszra, de bízunk benne, hogy majd ezután fognak a fiatalok. És egyébként nyugdíjas kollegákkal, nyugdíjas óraadó kollegákkal működünk, 4-5-6 óraadó óvodapedagógus kollega segíti az óvodapedagógusok munkáját. És nálunk is az a jellemző, ahogy az előttem szóló Óvodavezető asszony is elmondta, hogy bizony vannak kollegák, akik egész évben egyedül viszik a délelőttökben a csoportot, tehát valóban nagyon nem egyszerű a dolguk, de mégis megpróbálnak szakmailag minél többet adni ezeknek a kisgyermekeknek. Együttműködnek, folyamatosan pluszprogramokat, pluszprogramokban pályázatokban veszünk részt úgy, ahogy a többi óvoda is, és rengeteg ilyen pályázatban, programban vettünk részt az elmúlt 3-4 évben. Nyilván a covid-helyzet az egy kicsit nehezítette a mindennapi munkánkat, de azóta igyekszünk minél több élményt nyújtani ezeknek a gyermekeknek. Beiratkozás: a tavalyi évhez képest, ugye, nálunk a tavalyi évben nagyon kevés beiratkozó kisgyermek volt, ezért is az idei évben egy csoportunk a négyből szünetel. Most viszont az idei beiratkozásnál számunkra is egy csoda, hogy míg a tavalyi évben kilencen jelentkeztek, most huszonheten jelentkeztek hozzánk, úgyhogy mi ennek nagyon örülünk nyilván, és nagyon sokat tettünk is ezért, hogy ez így legyen. És a szülők is azt mondják, hogy jó hírünk van, és szeretnének hozzánk jönni, és azt szeretik a mi óvodánkban, hogy nagyon kis családias, és egyben vagyunk, és mindenki ismer mindenkit és tényleg, mint egy nagy család, olyanok vagyunk. És ez így is van, és a kollegáim is mind nagyon segítőkészek, de hogy a pedagógushiánnyal ezt majd hogyan is fogjuk tudni megoldani? De ez az elsődleges prioritás mindenképpen számomra is, hogy óvodapedagógusokat, szakembereket, óraadó nyugdíjas kollegákkal meg tudjam oldani a gyermekek optimális nevelését.
Elnök: A következő egy évben?
Mátyusné Szabó Beáta: Nekünk is a Zöld Óvoda fenntarthatóság az egyik, ami továbbra is a kitűzött cél. Mi még nem nyertük meg, mi most szeretnénk beadni a Zöld Óvoda pályázatot, úgyhogy mi most szeretnénk ebben majd részt venni, de nyilván nagyon sok mindent szeretnénk, és sok mindenben szeretnénk részt venni, de a személyi feltételek hiánya akadályozza ezt, hogy mi is olyan szinten tudjunk esetleg működni, mint a többiek, de a kollegáim nagyon tettre készek és motiváltak. Úgyhogy bízom benne, hogy akik maradnak és ott lesznek, akkor meg tudjuk valósítani, de elsődlegesen is a kisgyermekek gondozása, nevelése, optimális fejlesztése a célunk. Köszönöm szépen.
Elnök: Köszönöm szépen, Bea. Egy kérésem lenne, hogyha a következő ötéves ciklus lejár és pályázol újra, idézetet. Én nem találtam. Nem tettél bele idézetet?
Mátyusné Szabó Beáta: Nem tettem bele idézetet.
Elnök: Kérlek tegyél, mert úgy gondolom, ez mindig tükrözi a személyiségét annak az óvodapedagógusnak, összefoglalja magának az egész működését.
Mátyusné Szabó Beáta: Rendben, köszönöm.
Elnök: Látom, csak elmondom a mondatomat. (Reagálva a háttérből érkező jelzésre) Jó? Tehát erre kérlek, hogy a következőbe tegyél, de különben teljesen megfelelő minden. Megadom a szót Somlyódy Csabának, parancsolj.
Somlyódy Csaba: Én nyilván nem az óvodapedagógiai szakmai dolgok iránt érdeklődnék, de ott kapcsolódnék Elnök úrhoz, ugye, amikor a létszám és a létszámhelyzetről volt szó, hogy nagyon megijedtünk az elmúlt évnél, hogyha ez így folytatódik, akkor mennyi a kifutás. Nyilván ez elgondolkoztatja a Fenntartót abból a szempontból, hogy milyen beruházásokat, milyen invesztíciókat érdemes itt végrehajtani. Van-e hosszútáv egyáltalán? Én most ebből, a szavaidból azt veszem ki, hogy most megindult valami. Azt szeretném megkérdezni, hogy azt vizsgálta-e 
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esetleg az óvoda a beiratkozóknál, hogy ebből mennyi a kőbányai, mennyi a területileg érintett és mennyien jöttek kívülről? Mert az sokatmondó. Most ugye lesz egy felújítási rész, de nyilván nem csak a fűtéskorszerűsítés az, ami elengedhetetlen. Hát, most sűrűn imádkoztunk, megmondom őszintén, hogy kihúzzuk a fűtési időszakot. Úgy néz ki, hogy megúsztuk, de ez isteni csoda, ezt tudjuk. Ezen lehet most változtatni. A másik része viszont, ugye nyilván egy konyhakorszerűsítés is ráférne akkor, ha van gyerek és akkor, ha van perspektíva az óvodában. Tehát ezek így függenek össze, ezért kérdezem ezt a dolgot, mert ugye, hogyha pályázunk egy konyhafelújításra, és úgy döntünk, hogy hosszabb távon, akár még a környező más intézmények kiszolgálásával is, akkor egy stabilan működő óvodára van szükség. Hogy látod ezt a dolgot hosszabb távon?
Mátyusné Szabó Beáta: Köszönöm. Igen, valóban így van, hogy kevesebb volt a gyermekünk, és most meglepően, tényleg valóban sokkal többen jelentkeztek. Az nem igazán, inkább vidék, vidéki gyermekekről van szó, akik jönnek a kerületbe. Itt dolgoznak a szülők a közeli Készenléti Rendőrség, TEK, egyéb intézményekben, és onnan jönnek általában a gyermekek, vagy pedig a mellettünk lévő környező kerületből a kínai, vietnámi gyermekek jöttek most az utóbbi időben sokkal többen. Úgyhogy én azt gondolom, hogy igen van jövőnk, én bízom benne, hogy ahogy a személyi feltételeket is mindig megoldjuk, én azt gondolom, hogy ezt is meg fogjuk. Nyilván ugyanúgy kell a segítség, ahogy eddig is, és köszönjük szépen, de én bízom benne, hogy meg fogjuk tudni oldani és látok jövőt, bizakodom.
Elnök: Természetes, nem is mondhatsz mást intézményvezetőképpen. Nagyon szépen köszönjük, kedves Bea. És akkor szólítanám Házi Melindát, a Recefice Óvoda intézményvezetőjét. És kedves Melinda - kérnénk egy mikrofont -, leírtad a szakmai anyagban, hogy a vezetői kompetenciák közül neked a megújítás folyamatának stratégiai vezetését és operatív irányításának fejlesztését tűzted ki hosszútávú célként. Hogy érzed, hogy itt ebben az óvodában hogyan sikerült itt az elmúlt négy évben ezt a stratégiát megvalósítani, rövid-, közép-, hosszútávú céljaidat? Valamint a beiratkozást szeretném akkor ugyanúgy kérdezni.
Házi Melinda: Hát, a céljaimat úgy gondolom, hogy sikerült megvalósítani, még az emberhiány ellenére is. Azt leírtam a négyéves beszámolóban, hogy az elmúlt négy évben azért voltak nekünk is nagyon nehéz periódusaink nyugdíjazás miatt. Annyiból szerencsés óvodának mondhatom magam, hogy a törzsgárda, a mag, az gyakorlatilag már 20-30 éve ott dolgozó pedagógusokból áll, tehát nagyon fluktuáció nálunk nincs, csak szülés és nyugdíjazás miatt mennek el ideiglenesen, illetve távoznak a kollégák, de nagyon nehéz volt betölteni a megüresedett álláshelyeket. Úgyhogy az elmúlt években volt úgy, hogy nálunk is négy nyugdíjassal tudtam pótolni a pedagógushiányt. Most is jelenleg két üres álláshelyem lesz, úgyhogy valószínű, hogy az elkövetkezendő időszak sem lesz sokkal könnyebb a pedagógusok számára. Várjuk, hogy a státusztörvény mit fog hozni számunkra. Azt gondolom, hogy talán, ha a pedagógusoknak a juttatásai, a fizetésük olyan lesz, akkor a fiatalokat is tudjuk csábítani a pályára vagy megtartani őket, inkább így mondom, mert azért ott vannak a pályán, csak 1-2 év múlva csalódottak lesznek, nem elégedettek, és elmennek a versenyszférába dolgozni, mert a képzettségük, a végzettségük megvan hozzá. És az elkeserítő, mert azt is írtam, hogy nálunk 51 év felett van 12 fő a 20 főből. Csak úgy szoktam nevezni, hogy 50 pluszosok társasága, mert az idősebb kollégák már ott maradnak, velük már úgy könnyebb dolgozni, hogy már ismerik a hagyományainkat, több mint 30 éve ott dolgoznak az intézményben, tehát így ilyen szempontból a stratégiai program megvalósítása szempontjából ez számomra könnyebbséget jelent, hiszen tudják, hogy milyen elvárások vannak a Fenntartó, a szülők, az intézményvezető tekintetében. És szeretném is ezt a szakmai színvonal megőrizni, mert nagyon ügyes kollégáim vannak, és az időleges emberhiányt, akadályokat sikerül így megugranunk, ami nem könnyű feladat. Zöld Óvoda vagyunk mi is, most mi már háromszor, amióta én vezető vagyok, háromszor pályáztunk. Szeretnénk címmegtartó óvodaként a Zöld óvodai tartalmakat továbbvinni, és a néphagyományőrzés is az egyik fő profilunk. Én azt gondolom, hogy a mai világban nagyon fontos ez, hogy Kőbányának, itt a Városközpontban furcsán hangzik ugyan, de a 
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néphagyományainkat megpróbáljuk őrizni és továbbvinni, illetve a hagyományok éltetése szerintem nagyon-nagyon fontos pedagógiai feladat, és ebben nagyon-nagy segítségre vannak a kollégáim. A beiratkozás tekintetében én azt gondolom, hogy mi olyan értelemben szerencsés helyzetben vagyunk, hogy frekventált helyen vagyunk, tehát nálam az óvodai férőhelyek kihasználtsága 90-92%-os, tehát nálunk én nem éreztem soha, amióta vezető vagyok, hogy kevesebb gyerek lenne. Nekünk ez csak annyiból jelentene előnyt, hogy a mai gyerekek bizony nagyon nehéz feladatot jelentenek a pedagógusok számára, hiszen nálunk is egyre több a sajátos nevelési igényű gyerek, nagyon sok a kiemelt figyelmet igénylő BTMN-es gyerek, és az ő ellátásuk, az ő pedagógiai fejlesztésük nagyon-nagy plusz terhet ró a pedagógiai asszisztensre, a fejlesztőpedagógusra, a pszichológusra és az óvodapedagógusokra egyaránt, és ezt ilyen magas gyereklétszám mellett nagyon nehéz teljesíteni és megoldani, mert nagyon sok egyszemélyes gyerek van, ahogy a Timi is említette, nem csak az ő óvodájában. Én azt gondolom, hogy a kerület összes óvodájában ez a tendencia, mert ezt tapasztaljuk a bőrünkön.
Elnök: Köszönöm szépen, Melinda. Igen, tehát az elégedettségi mérésekből is lehet látni, tehát hogy mondták a szülők mennyire elégedettek. Tehát a 2021-es 4,4-es után most 2023-ban 4,7-es átlagponttal volt tehát a szülői elégedettség is, mint kiemelkedő. Itt az önértékelési kérdőíveknél volt neked - mi volt, ami kicsit visszaesést jelentett, hogy -, mit értékeltél úgy, hogy hajszálnyival, a saját önértékelésedben?
Házi Melinda: A saját önértékelésemmel kapcsolatban? Azt, hogy nagyon nehéz, nagyon nehéz megőrizni a pedagógusoknak a kitartását. Azt, hogy mindig motiváló tudjak lenni. Azt, hogy ne égjenek ki a pedagógusok, a mentálhigiénéjük szinten tartása, megőrzése. Én ezt be is írtam rövidtávú feladatként is, meg hosszútávú feladatként is, mert nagyon nehéz mindig motiválni a pedagógusokat arra, hogy tartsanak ki, hogy legyenek pozitív hozzáállásúak. Én azt gondolom, hogy én jómagam is egy pozitív hozzáállású ember vagyok, és szeretem mindig a jó oldalát nézni a dolgoknak, és erre ösztönzőm a kollégáimat is. A továbbképzések is nagyon fontosak, hogy speciális továbbképzéseket, pont a BTMN-es és a sajátos nevelési igényű gyerekek szempontjából, még akkor is, ha már 50 pluszosak vagyunk. De én azt gondolom, hogy én magam is jó példával járok elől, mert én is azt gondolom, hogy az életfogytig tanulás az nagyon fontos feladat egy pedagógus számára, és erre ösztönzőm és motiválom a kollégáimat is, hogy attól függetlenül, hogy már sok éve vagyunk a pályán, mindig szükség van a megújulásra, a megújításra. És ezt érzem nagyon nehéz feladatnak, hogy mindig valami kis motivációt adni a kollégáim számára, ami egy kis lendületet ad nekik a mindennapos munkához, és a nehéz gyerekek pedagógiai ellátásához.
Elnök: Köszönöm szépen, Melinda. Nem olvasom föl az egész idézetedet, de összefoglaltam itt az egészet, tehát jutalmad a legnagyobb, a társaid sikere.
Házi Melinda: Igen, ezt próbáltam kifejteni az előbb, hogy nekem ez fontos, hogy jókedvvel menjek be én is dolgozni, a kollégáim is, tehát a munkahelyi légkör én azt gondolom, hogy nagyon nagy százalékban hozzásegíti az embert ahhoz, hogy jó színvonalon és tartalmasán végezze a munkáját. Nem csak, de elsősorban a gyerekek miatt, de én azt gondolom, hogy önmagunk miatt is nagyon fontos ez a pedagógiai hozzáállás, hogy mindig pozitívan előre.
Elnök: Köszönöm szépen, Melinda.
Házi Melinda: Köszönöm.
Elnök: Kérdezem a Bizottság tagjait, van-e kérdésük? Úgy látom, nincs. Nagyon szépen köszönöm, Melinda, és akkor meg is hoznánk a döntést a négyéves beszámolókról. Először akkor a Gesztenye Óvodáról fogunk dönteni, Fenyvesiné Huller Tímeáról. A szavazást indítom.
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58/2023. (V. 16.) KMB határozat
a Kőbányai Gesztenye Óvoda vezetőjének négyéves beszámolójáról(8 igen, egyhangú szavazattal)Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága Fenyvesiné Huller Tímea intézményvezető négyéves beszámolóját elfogadja.
Elnök: Megállapítom, hogy 8 igen, egyhangú szavazattal fogadtuk el a négyéves beszámolót. Kedves Tímea, köszönöm szépen. Következő pedig, a Gyöngyike Óvodánál Mátyusné Szabó Beátának a négyéves beszámolójáról döntenénk. A szavazást indítom.
59/2023. (V. 16.) KMB határozat
a Kőbányai Gyöngyike Óvoda vezetőjének négyéves beszámolójáról(8 igen, egyhangú szavazattal)Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága Mátyusné Szabó Beáta intézményvezető négyéves beszámolóját elfogadja.
Elnök: Megállapítom, hogy 8 igen, egyhangú szavazattal fogadtuk el kedves Bea, a beszámolódat. És akkor végül, de nem utolsó sorban a Rece-fice Óvodánál Házi Melinda intézményvezető asszony négyéves beszámolójára hoznánk meg a döntésünket. A szavazást indítom.
60/2023. (V. 16.) KMB határozat
a Kőbányai Rece-fice Óvoda vezetőjének négyéves beszámolójáról(8 igen, egyhangú szavazattal)Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága Házi Melinda intézményvezető négyéves beszámolóját elfogadja.
Elnök: Megállapítom, hogy 8 igen, egyhangú szavazattal fogadtuk el a négyéves beszámolót. Köszönöm szépen a Bizottságnak. Az egyes napirendi pontot lezárom. Köszönöm szépen Intézményvezető asszonyoknak a jelenlétüket, és további nagyon jó munkát kívánok! Amennyiben idejük engedi, akkor örömmel látjuk, de ha nem, akkor elengedjük Önöket.

2. napirendi pont:
A 2023/2024. nevelési év indítása 

Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Jó, tehát akkor a kettes lenne, a 2023/2024. nevelési év indítása, a 254. számú előterjesztés. Előterjesztő Radványi Gábor alpolgármester úr. Alpolgármester úr, kívánja-e kiegészíteni? Úgy látom, hogy igen, megadom a szót, parancsolj.
Radványi Gábor: Köszönöm a szót. Az előzőnél szerettem volna még egy összefoglalót mondani, ha nem gond, akkor ezt most gyorsan, de megpróbálom valahogy úgy beleágyazni, hogy a létszámokkal kapcsolatosan is legyen. Tulajdonképpen mind a három beszámoló nagyon tetszett, és az jött le nekem, hogy három különböző problémával küzdő óvoda van, de ugyanakkor vannak hasonló problémák is. Én azt gondolom, hogy a legjobb helyzetben egyébként Melinda van, akinek van egy jól működő, szép óvodája, jó ellátottsággal rendelkező személyi állománnyal, humán állománnyal, és talán Melindának a legkönnyebb ilyen szempontból. Van egy Hős utca megszűnése utáni Gyöngyike Óvodánk, ahol szintén problémák merülhetnek fel, akár létszám tekintetében is, és van a Timi, akinél az autista csoport az, ami külön feladatot ró az intézményvezetőre, de azt gondolom, hogy mind a hárman nagyon jól megoldjátok, megoldottátok, és a beszámolóból, a négyéves beszámolóból is számomra ez jött le, hogy jövőre motiválnálak benneteket, hogy pályázzatok és egy újabb ötéves ciklust tudjatok elnyerni mindenképpen. Visszatérve a napirendre, amit itt röviden elmondanék a beiratkozással kapcsolatosan, ugye, van egy maximális férőhelyszám, amit messze nem tudunk idén sem 
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kielégíteni, hiszen 712 szabad hely van. Hogyha bejönnek az alsósok, akkor is egy olyan 230 szabad hely még mindenképpen lenne az óvodai férőhelyeket tekintve. Átlagosan egy-egy csoportba körülbelül 3-4 szabad hellyel tudunk számolni. Ez tulajdonképpen az a trend, ami elindult már egy ideje, csekély mértékű csökkenés tapasztalható. Ugye, vannak szüneteltetett csoportok, és ez ki is derült a beszámolóból, a Gézengúzban van egy, az Aprók Házában van kettő, a Gyöngyike Óvodában egy, illetve a Mászóka Óvodában egy. Ehhez képest most az idei regisztrált beiratkozások alapján úgy tűnik, hogy még egy csoportot, a Gyermekek Házánál van egy 9, illetve egy 15 fős csoport, ami összevonásra kerül, tehát így akkor a 15+9, az 24 fős csoport elindul. Az a prognózis, amit korábban felvázoltunk, hogy kell még ez az év, ez a nevelési év ahhoz, hogy a Kada vagy a Gyermekek Háza integrálódjon teljes mértékben a Csodapók Óvodába, ahhoz mindenképpen ezt az időt rá kell szánni, tehát ez az egy csoport így, szüneteltetés, illetve összevonás miatt eggyel kevesebb. Tehát azt mondhatjuk, hogy összesen 6 csoport az, ami szünetel. Igazából azt gondolom, hogy ez az intézményvezetők részéről is elfogadható és racionális döntés lenne az Önkormányzat részéről, hogyha ezzel a hat szünetelteti csoporttal tudnánk a 2023-as nevelési évet kezdeni. Megnéztem azt is, hogy hol vannak olyan óvodák, ahol a létszám éppen, hogy lefedi a törvényben előírt vagy egy kicsivel haladja meg a törvényben előírt 13 főt, ez az egy csoportra vonatkozó minimális gyermeklétszám. Van 15-17, kettő 15 fős csoport, illetve egy 17 fős csoport is a rendszeren belül. Bízunk abban, hogy a 162 fő, akik itt a lakcímnyilvántartás alapján még várhatóan bejönnek, akkor ezek a számok azért feljebb fognak kúszni. Úgy összességében azt gondolom, hogy ez az előterjesztés ez teljesen reálisan bemutatja azt a helyzetet, ami van, és a csoportok létszámát tekintve, illetve a csoportok számát tekintve is javaslom a Testületnek, illetve a Bizottságnak, hogy ezt az előterjesztést fogadja el és igennel szavazzon. Köszönöm.
Elnök: Köszönjük szépen Alpolgármester úrnak a kiegészítést, és megadnám Marksteinné Molnár Julianna képviselőasszonynak a szót, parancsolj.
Marksteinné Molnár Julianna: Köszönöm szépen. A létszámokkal kapcsolatban annyit tennék még hozzá, hogy az előbb is itt az intézményvezetői beszámolókban elhangzott, hogy egyre több az úgynevezett papiros gyerek, tehát a valós gyereklétszám és a számított létszám az ugye, eltér egymástól. Én ezért azt gondolom, hogy nem baj, ha van egy kis lauf a csoportlétszámoknál, hiszen fokozott terhelést jelent egy-egy kettőnek, háromnak számító gyerek egy csoportban, tehát ezért érzem úgy, hogy néha nem is baj, ha egy csoport nincs fullra feltöltve. Én is elfogadásra ajánlom ezt az előterjesztést, hiszen foglalkozik ezzel a területtel, és ezt a témát is fokozottan figyelembe veszi. Köszönöm szépen.
Elnök: Köszönjük szépen. Kérdezem a Bizottság tagjait, hogy van-e kérdés ezzel kapcsolatosan? Úgy látom, hogy nincs, akkor kérem, hozzuk meg döntésünket. A szavazást indítom.A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a 2023/2024. nevelési évben indítható óvodai csoportok számáról szóló 254. számú előterjesztést támogatja [61/2023. (V. 16.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatja az előterjesztést. A kettes napirendi pontot lezárom, köszönöm szépen. Csütörtökön majd a Képviselő-testület is döntést fog hozni. Köszönjük szépen Intézményvezető asszonyoknak a jelenlétet, viszontlátásra!
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3. napirendi pont:
A Törekvés Táncegyüttes Alapítvány 2023. évi támogatása 

Előterjesztő: Weeber Tibor alpolgármester

Elnök: Jó, folytatjuk a napirendi pontjainkat, a harmadik, a Törekvés Táncegyüttes Alapítvány 2023. évi támogatása, a 208. számú előterjesztés, előterjesztő Wéber Tibor alpolgármester úr. Jó, tehát itt igazából összefoglalva annyi történik, hogy egy 1 000 000 Ft működési célú támogatást biztosít az Önkormányzat, amelyben az Egyesület elnöke, Vizi Tibor levélben kérte az Önkormányzatot, hogy a Törekvés Táncegyüttes Alapítványnak biztosítsa ezt az 1 000 000 Ft-ot. Azzal indokolta, hogy az Egyesület az jogutód nélküli megszűnés alatt áll, és nem biztos, hogy Törekvés Táncegyüttes céljaira lenne ehhez biztosítva. Itt igazából tehát maga a Törekvés, aki a Könyves Kálmán kőrútról elköltözött, a nagyhírű művészegyüttes, annak most a KÖSZI-ben van a próbája. Én most itt, ha van rá mód és lehetőség, a körünkben szeretettel köszöntőm Győrffy László urat is. Ha most nem is tud válaszolni, de hogy akkor egy tájékoztatót, hogy ebben az elmúlt egy esztendőben, ha tudna a következő bizottsági ülésre, azt megköszönném. Hogy maga az Egyesületnek a működése hogyan történik itt, hogyan integrálódott magába KÖSZI-be? Jó? Most nem szeretném itt akkor húzni tovább, de akkor azt megköszönném, hogyha egy tájékoztatót erről kaphatnának. Kérdezem a Bizottságtól, hogy van-e kérdésük ezzel kapcsolatosan? Jó, akkor kérem, hozzuk meg döntésünknek. A szavazást indítom.A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a Törekvés Táncegyüttes Alapítvány 2023. évi támogatásáról szóló 208. számú előterjesztést támogatja [62/2023. (V. 16.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatja az előterjesztést. A hármas napirendi pontot lezárom. Köszönöm.
4. napirendi pont:

A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal 2022. évben végzett 
tevékenységéről szóló beszámoló

Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző

Elnök: Következő napirendi pontunk a negyedik, a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal 2022. évben végzett tevékenységéről szóló beszámoló, 251. számú előterjesztés. Előterjesztő dr. Szabó Krisztián jegyző úr. Jegyző úr, nem tudom, hogy kívánja-e kiegészíteni? Parancsoljon, Krisztián.
Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm szépen. Az előterjesztést minden Bizottság és a Képviselőtestület is tárgyalja, tehát nem tervezem azt, hogy minden bizottsági ülésen is külön hosszasan hozzászólnék, de engedje meg a Tisztelt Bizottság, mint elsőként tárgyaló, hogy néhány mondatot mégis mondjak. A beszámoló mindig arra törekszik, hogy a Hivatal munkáját, tevékenységét a lehető leglátványosabban, legtöbb információt átadni képes módon foglalja össze. Természetesen minden feladat, minden tevékenység leírására nincsen lehetőség, de azt gondolom, hogy talán az érzékelhető, hogy a rendkívüli sokrétűség mellett a feladatok mennyisége is egyrészt eleve nagyszámú és folyamatosan változik is. A beszámolóval azt próbáltuk leginkább érzékeltetni, hogy az a feladatmennyiség, amely a jogszabályokból, illetve akár a Képviselő-testület vagy az Önkormányzat vezetése, döntései folytán a Hivatalban megjelenik, az hogyan áll összhangban, hogyan képeződik le a szervezeti egységek feladatellátásában, feladatelosztásában, hogyan vannak meg ezekre az anyagi, személyi, tárgyi eszközök. Összességében természetesen a feladatok között vannak rutinszerűen, gyorsan, egyszerűen ellátható és hosszas tervezést, végrehajtást, ellenőrzést igénylő feladatok is. Ezeknek a színessége is azt gondolom, hogy jól kiolvasható a beszámolóból, és természetesen ez arra is alkalmas, hogyha valakinek valamely tevékenységelemmel kapcsolatban kérdése támad, akkor 
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ez a továbbiakban is kifejthető, ezekre is szívesen válaszolok, adok akár külön tájékoztatást is. Kérem, hogy ezzel a szemmel szíveskedjék a Bizottság megtárgyalni a beszámolót, és jó szívvel ajánlom azt elfogadásra. Köszönöm szépen.
Elnök: Köszönjük szépen Jegyző úr a kiegészítést. Tehát látom, hogy azért fő prioritásképpen az előző esztendőben, tehát az energiaproblémából kifolyólag az Önkormányzatnak a megnövekedett - költségvetési szervek, gazdasági társaságok - a földgáz esetében az energiaköltségek jelentették az egyik meghatározó problémát. Ezt szeretném kérdezni, hogy ezt, hogy sikerült igazából áthidalni, Jegyző úrtól, tehát itt a kollegák tekintetében, valamint az intézmények tekintetében, hogy ezt sikerült-e megfelelően kezelni, sikerült-e megfelelően megoldani vagy áthidalni ezt a problémát? Én úgy tapasztalom, hogy igen, de lehet, hogy rosszul látom. Parancsolj.
Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm szépen. Energiaválságban szerencsére nem voltunk, energiaárválságban vagyunk. A célunk egy dolog volt, hogy spóroljunk. Ezt pedig úgy tudtuk elérni, hogy részben a feladatellátásnak az átalakításával, részben pedig a saját magunk kényelmének a feladásával igyekeztünk ellátni a feladatokat. Ugye, ebben a teremben nem egyszer, meg a Hivatal minden termében is nem egyszer ültünk úgy az asztalainknál, hogy pokrócokba burkolództunk, mert bizony a fűtési hőmérsékletet például ebben az épületben is visszavettük. Pénteken egy kötelező otthoni munkavégzést rendeltünk el, ebben az időszakban mindenki - ha szabad így fogalmazni - magára vállalta a fűtésköltséget, hiszen otthon tette azt meg. A napi munkaidőben is korlátot vezettünk be. Sajnos az általánosan jellemző a Hivatalban, hogy a feladatok ellátása az a munkaidőben ritkán sikerül, ezért a túlmunkák végzése rendszeres. Kénytelen voltam azt megfogalmazni - nyilván a Képviselő-testület döntése nyomán, illetve Polgármester úrral, Alpolgármester urakkal megtárgyalt különböző technikák bevezetését követően -, hogy 18.00 óra után az épületben csak kivételesen indokolt esetben lehet tartózkodni. Ez azt hozta itt az épületben, mint amit egyébként meg tudunk figyelni, és amelyről külön most már így a fűtési szezon végével, külön tájékoztatóban is majd bemutatjuk az eredményeket, hogy minden intézményünknél, gazdasági társaságánál az Önkormányzatnak, így a Hivatalban is jelentősen sikerült megtakarítani a fogyasztást. Ez még nem feltétlenül jelenti azt, hogy kevesebbet költöttünk volna áramra vagy gázra vagy egyéb - ugye, távhős intézményeink is vannak, vagy -, akár távhőre, mint az előző évben, de a fogyasztási mennyiségek azok jelentősen csökkentek. Ezeket mindenféle látványos grafikonokkal is be fogjuk majd mutatni, de a Hivatalban is sikerült. Nyilván az előző évhez képest az azonos időszakban mért hőmérséklet az erősen tudta befolyásolni, hogy mondjuk, ha novemberben jelentősen melegebb volt, akkor a tavalyi évhez képest nemcsak a felét tudtuk megspórolni, hanem annál többet. Januárban hidegebb volt, ezért januárban kevesebbet tudtunk spórolni ahhoz képest, mint amennyit egyébként tudtunk volna csak a mennyiségek alapján, de igyekeztünk, és el is értük. Itt a Hivatalban, ugye villamosenergia-fogyasztásról beszélünk, hiszen a hőszivattyúrendszer villamosenergiát fogyaszt. Alagsori egyes épületrészeken van még távfűtésünk, azok kisebb mértékben vannak jelen, de mindegyikben jelentősen sikerült csökkenteni a kiadásokat. A munkavégzést ezek az intézkedések, azt gondolom, hogy kimondhatjuk, hogy nem zavarták. Az ügyfélfogadás rendje már a koronavírus időszak alatt alakult át oly módon, hogy tolódott el egyre inkább az ügyintézés az ügyfelek vonatkozásában is az elektronikus utakra, és a munkavégzésben is, és ezt nemcsak az energiatakarékosság kapcsán lehet elmondani, hanem egyébként sok minden praktikus vagy akár egyéb takarékossági szempontból is. A beszámolóban is olvasható volt például, hogy mennyivel kevesebbet nyomtatunk, mennyivel kevesebb postai küldeményt küldünk el. Az elektronikus út, az ezekben is igencsak nagy megtakarításokra, és egyéb, a munkafolyamatok javítására ad lehetőséget. Köszönöm.
Elnök: Köszönöm szépen, tehát a költséghatékonyság tekintetében akkor ez is közrejátszott, és úgy gondolom, hogy a jövőben egyre szélesebb körben fog már ez elterjedni. Megadom a szót Radványi Gábor alpolgármester úrnak. Köszönöm, Jegyző úr.
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Radványi Gábor: Köszönöm. Úgy gondolom, hogy ez a beszámoló egy alapmű, és hogyha képviselői szemmel olvasom. Azért alapmű, mindjárt mondom, hogyha képviselői szemmel olvasom, és sok esetben, hogyha információhiányom van, és a legegyszerűbb felemelni a telefont és felhívni Jegyző urat, vagy éppen a pénzügyet, vagy éppen az aktuális osztályt, hogy pillanatnyilag hogy állunk. És én a napjaimat itt élem a Hivatalban, és engem is meglepett, hogy nem véletlen, hogy 104 oldalba lehetett összesűríteni azt a sok tevékenységet, amit itt egyébként a Hivatal elvégez. Tulajdonképpen azért mondom, hogy alapmű mert, hogyha valaki képviselőként információhoz szeretne jutni, akkor célszerű ebbe beleolvasni. Itt a nemzetiségek finanszírozásától kezdve, az úszásoktatás, az óvodásokra, de a Főépítészi Osztálynak a tevékenységére, mindenre kiterjed. És sok esetben, hogyha egy képviselő veszi a fáradtságot és ebben megkeresi, viszonylag gyorsan megtalálja, akkor nem biztos, hogy újabb feladatokkal kell a Hivatalt még, úgymond, most idézőjelben, „zaklatni". Tehát én azért mondom, hogy elsőként, képviselőként javaslom, hogy nézzék meg, nézzétek meg, és hogyha nem kaptok ebből megfelelő információt, akkor újabb kérdésekkel forduljatok természetesen bizalommal az itt dolgozókhoz. Köszönöm.
Elnök: Köszönjük szépen Alpolgármester úrnak a kiegészítést. Kérdezem a Bizottság tagjait, hogy van-e kérdésük ezzel kapcsolatosan? Kimerítő volt, azt mondja Julika. Jó, köszönöm szépen, akkor kérem, hozzuk meg a döntésünket az előterjesztésről. A szavazást indítom.A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal 2022. évben végzett tevékenységéről szóló beszámolóról szóló 251. számú előterjesztést 
támogatja [63/2023. (V. 16.)].

Elnök: Megállapítom, hogy 8 igen, egyhangú szavazattal támogattuk az előterjesztést. Köszönjük szépen. A négyes napirendi pontot lezárom.
5. napirendi pont:

A Kroó György Zeneiskola Szimfonikus Zenekara Kőbánya Kiváló Zenekara elismerésével 
járó jutalmának A Kőbányai Ifjúság Zenei Neveléséért Alapítvány részére történő átadása 

Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Elnök: A következő napirendi pontunk az ötös, a Kroó György Zeneiskola Szimfonikus Zenekara Kőbánya Kiváló Zenekara elismerésével járó jutalmának A Kőbányai Ifjúság Zenei Neveléséért Alapítvány részére történő átadása, 232. számú előterjesztés. Kérdezem a Bizottság tagjait, hogy van-e kérdés, észrevétel? Itt 300 000 Ft pénzeszköznek az átadása történik. Úgy látom, hogy nincs, akkor kérem, hozzuk meg a döntésünket. A szavazást indítom.A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a Kroó György Zeneiskola Szimfonikus Zenekara Kőbánya Kiváló Zenekara elismerésével járó jutalmának A Kőbányai Ifjúság Zenei Neveléséért Alapítvány részére történő átadásáról szóló 232. számú előterjesztést támogatja [64/2023. (V. 16.)].

Elnök: Megállapítom, hogy Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatja az előterjesztést. Köszönöm, az ötös napirendi pontot lezárom.
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6. napirendi pont:
A Kőbányai Szent László Általános Iskola udvarának és öltözőszekrényeinek felújítása 

céljából a Tanulóink Jövőjéért Alapítvány részére felhalmozási célú támogatás nyújtása 
Előterjesztő: Major Petra és Mustó Géza Zoltán önkormányzati képviselők

Elnök: Következő napirendi pontunk a hatodik, a Kőbányai Szent László Általános Iskola udvarának és öltözőszekrényeinek felújítása céljából a Tanulóink Jövőjéért Alapítvány részére felhalmozási célú támogatás nyújtása, 216. számú előterjesztés. Előterjesztő Major Petra és Mustó Géza Zoltán. Kérdezem, hogy kívánják-e kiegészíteni? Jó, tehát itt a képviselői keretből történik egy 3-3 millió forintos pénzeszközátadás az iskola alapítványának. Jó, kérdés nincs, akkor kérem hozzuk meg a döntésünket. A szavazást indítom.A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a Kőbányai Szent László Általános Iskola udvarának és öltözőszekrényeinek felújítása céljából a Tanulóink Jövőjéért Alapítvány részére felhalmozási célú támogatás nyújtásáról szóló 216. számú előterjesztést támogatja [65/2023. (V. 16.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatja az előterjesztést. Köszönöm, a hatos napirendi pontot lezárom.
7. napirendi pont:

Az óvodai és iskolai nyári táborok, valamint erdei iskolák 2023. évi támogatásáról szóló 
pályázat elbírálása

Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Következő a hetedik napirendi pontunk, az óvodai és iskolai nyári táborok, valamint erdei iskolák 2023. évi támogatásáról szóló pályázat elbírálása, 229. számú előterjesztés. Előterjesztő Radványi Gábor alpolgármester úr, aki nem kívánja kiegészíteni. Itt egy 6 000 000 Ft-os összeg áll rendelkezésre a költségvetési soron. 2023. április 24-éig 14 iskola és egy óvoda pályázott erre, a 6 000 000 Ft-os összeg teljes kimerítése fog történni. Most nem sorolnám föl, hogy mely nyári táborokba, erdei iskolákba fognak menni a diákok, és egy óvoda. Jó, akkor, úgy látom, kérdés nincs, akkor hozzuk meg a döntésünket. A szavazást indítom.A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal az óvodai és iskolai nyári táborok, valamint erdei iskolák 2023. évi támogatásáról szóló pályázat elbírálásáról szóló 229. számú előterjesztést támogatja 
[66/2023. (V. 16.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal elfogadja az előterjesztést. A napirendi pontot lezárom, köszönöm.
8. napirendi pont:

A helyi nemzetiségi önkormányzatok 2023. évi támogatására kiírt pályázat elbírálása 
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Következő a nyolcadik, a helyi nemzetiségi önkormányzatok 2023. évi támogatására kiírt pályázat elbírálása, 228. számú előterjesztés. Előterjesztő Radványi Gábor alpolgármester úr, aki nem kívánja kiegészíteni. Itt 2023. május 1-jétől 2023. december 31-éig terjedően a szervezett szakmai programok támogatására egy 3 000 000 Ft összegű pályázatot írt ki az Önkormányzat. Erre 11 pályázat érkezett a kőbányai nemzetiségi önkormányzatoktól. Kívánja-e valaki kiegészíteni? Nem kívánja. Radványi Gábor alpolgármester úr szeretné. Parancsolj Gábor, megadom a szót. Nemzetiségi önkormányzatok.
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Radványi Gábor: Jó. Annyit, hogy nemzetiségekkel kapcsolatban, hogy 13 nemzetiségből 11 van Kőbányán. Itt, amikor a pénzforrásoknak az elosztásáról döntöttünk, akkor az vezérelt minket, hogy egyrészt a nemzetiséghez mégis mennyien tartoznak. Ezért látható az, hogy a romák esetében ez a szám jóval magasabb. A másik ilyen motiváló tényező pedig az volt, hogy milyen programokat szerveznek, és mennyire aktív a nemzetiség. Ez nyilván több szubjektív véleményből adódott össze ez a szám. Hogyha egyetért a Bizottság vele, akkor fogadja el, ha esetleg úgy gondolja valaki, hogy egyes nemzetiségeknek esetleg több pénzt adott volna, vagy több forrást biztosított volna, akkor természetesen magyarázatot fogunk tudni - Henivel elsősorban, mert ő a nemzetiségeknek a felügyelője - adni. Ha nem, és nincs ebből konfliktus, akkor javaslom, hogy fogadjuk el így.
Elnök: Köszönjük szépen Alpolgármester úrnak a kiegészítést. A keret kimerült, mindig lehetne több. Ennyi, de azért azt szeretném mondani itt, hogy június 3-án, tehát Újhegyen a Mélytónál lesz a Balkán-est, úgyhogy mindenkit buzdítok arra, hogy szeretettel jöjjön el a rendezvényre. Hatodik alkalommal kerül megrendezésre, és úgy gondolom, hogy minden évben nagy sikert arat. Persze lehetne mindig több és jobb. Úgy látom, kérdés nincs, akkor kérem hozzuk meg döntésünket. A szavazást indítom.
67/2023. (V. 16.) KMB határozat
a helyi nemzetiségi önkormányzatok 2023. évi támogatására kiírt pályázat elbírálásáról (8 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága (a továbbiakban: Bizottság) megállapítja, hogy a helyi nemzetiségi önkormányzatok 2023. évi támogatására kiírt pályázati felhívásra beérkezett pályázatok érvényesek.2. A Bizottság a nemzetiségi önkormányzatok 2023. évi támogatásáról szóló pályázat keretében az 1. melléklet szerint támogatást nyújt a nemzetiségi önkormányzatok részére a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 3/2023. (II. 23.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: költségvetési rendelet) 12. melléklet 19. sora terhére összesen 3 000 000 Ft összegben.3. A Bizottság felkéri a polgármestert az előirányzat-átcsoportosítás végrehajtására, valamint a költségvetési rendeletben történő átvezetés érdekében a szükséges intézkedések megtételére.4. A Bizottság felhatalmazza a polgármestert a támogatási szerződések aláírására.Határidő: azonnalFeladatkörében érintett: a Humánszolgáltatási Főosztály vezetőjea Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetője

1. melléklet a 67/2023 [V. 16.) KMB határozathoz

A B1. Nemzetiségi önkormányzat neve Támogatás 
(Ft)2. Kőbányai Bolgár Önkormányzat 1102 Budapest, Szent László tér 29. 230 0003. Kőbányai Görög Önkormányzat 1102 Budapest, Szent László tér 29. 300 0004. Kőbányai Horvát Önkormányzat 1102 Budapest, Szent László tér 29. 250 0005. Kőbányai Lengyel Önkormányzat 1102 Budapest, Szent László tér 29. 270 000
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6. Kőbányai Német Önkormányzat 1102 Budapest, Szent László tér 29. 210 0007. Kőbányai Örmény Önkormányzat 1102 Budapest, Szent László tér 29. 250 0008. Kőbányai Roma Önkormányzat 1102 Budapest, Szent László tér 29. 600 0009. Kőbányai Román Önkormányzat 1102 Budapest, Szent László tér 29. 160 00010. Kőbányai Ruszin Önkormányzat 1102 Budapest, Szent László tér 29. 160 00011. Kőbányai Szerb Önkormányzat 1102 Budapest, Szent László tér 29. 300 00012. Kőbányai Ukrán Önkormányzat 1102 Budapest, Szent László tér 29. 270 00013. Összesen 3 000 000
Elnök: Megállapítom, hogy Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal elfogadja a pályázati elbírálást. A nyolcas napirendi pontot lezárom, köszönöm szépen.

9. napirendi pont: 
Tájékoztató a Közművelődési Bizottság lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról 

Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző

Elnök: Végül, de nem utolsó sorban egy tájékoztató, a Közművelődési Bizottság lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról, 243. számú előterjesztés. Előterjesztő dr. Szabó Krisztián jegyző úr. Megállapítom, hogy a Bizottság a tájékoztatót megtárgyalta. Ebből pont a nemzetiségi önkormányzatok 3 000 000 forintos összege, amit most elfogadtunk. Jó, igen, igen Csaba. Megállapítom, hogy a Bizottság a tájékoztatóját megtárgyalta, köszönöm szépen. A kilences napirendi pontot lezárom.
A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési 
Bizottsága a „Tájékoztató a Közművelődési Bizottság lejárt határidejű határozatainak 
végrehajtásáról" tárgyú 243. számú előterjesztést megtárgyalta.

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság az elfogadott napirendi pontjait megtárgyalta. Az ülést 
09.55 órakor bezárom, és felkérem Papp Zoltán bizottsági elnök urat, hogy a jegyzőkönyvet közösen írjuk alá. Köszönöm, ezzel az ülést bezárom.
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A jegyzőkönyv mellékletei

meghívó, előterjesztések (elektronikus adathordozón)jelenléti ívülésről készült hangfelvétel (elektronikus adathordozón)határozatok mellékleteírásban benyújtott módosító javaslatjegyző törvényességi észrevételeinterpellációtitkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyvfelszólalási jegy
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Budapest Főváros X. kerület Kőbányai ÖnkormányzatKépviselő-testületKözművelődési Bizottság
Jelenléti ív a 2023. május 16-án (kedden) 9.00 órakor megtartott Közművelődési Bizottság ülésére

Bizottsági tagok:Dr. Mátrai Gábor elnökBolyán AndrásGerzson SaroltaDr. Horváth MárkKollátosz FotiszMajor PetraMarksteinné Molnár JuliannaPapp ZoltánZsolt Ferenc
Tanácskozási joggal:Dr. Szabó Krisztián Dr. Mózer ÉvaD. Kovács Róbert Antal Mustó Géza Zoltán Radványi Gábor Somlyódy Csaba Weeber TiborDr. Ács ViktóriaDr. Szüts KorinnaDr. Kappel Patrícia Ehrenberger Krisztina Kálmánná Szabó JuditKárpáti Beatrix

Aláírás:



Budapest Főváros X. kerület Kőbányai ÖnkormányzatKépviselő-testületKözművelődési Bizottság
Intézményi meghívottak jelenléti ívea 2023. május 16-án (kedden) 9.00 órakor megtartott Közművelődési Bizottság ülésére

NÉV Intézmény Aláírás
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Budapest Főváros X. kerület Kőbányai ÖnkormányzatKépviselő-testületKözművelődési Bizottság
Jelenléti íva 2023. május 16-án (kedden) 9.00 órakor megtartott Közművelődési Bizottság ülésére

A nyilvános ülésen résztvevők: Aláírás:C?1! Kei r


